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De vaste commissie voor Volksgezondheid, Welzijn en Sport heeft een 
aantal vragen voorgelegd aan de Minister en Staatssecretaris van 
Volksgezondheid, Welzijn en Sport over het Jaarverslag Ministerie van 
Volksgezondheid, Welzijn en Sport 2016 (34 725 XVI, nr. 1). 
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Nr Vraag 

1 Kan de regering naar aanleiding van de opmerkingen van de 
Algemene Rekenkamer (ARK) aangeven welke informatie de 
Tweede Kamer nog moet ontvangen voor het einde van dit jaar 
(2017) betreffende de Kwaliteitsimpuls Personeel Ziekenhuiszorg 
om een gefundeerd besluit voor de toekomst te kunnen te kunnen 
nemen? 

2 In 2016 is de eerste Staat van de Volksgezondheid en Zorg gemaakt 
en meegestuurd met de stukken op verantwoordingsdag. Waarom 
is er dit jaar geen Staat van de Volksgezondheid en Zorg met het 
jaarverslag meegestuurd? 

3 Hoeveel geld is in 2016 besteed aan substitutie van tweedelijns- 
naar eerstelijnszorg? 

4 Kunt u een omschrijving geven van de manier waarop praktijk- en 
aanjaagteams als «Zorg op de juiste plek», palliatieve zorg en 
Verwarde personen bijdragen aan het werken over schotten van 
wetten heen? 

5 Wanneer verwacht u de uitkomsten van de analyse naar de 
Europese regelgeving op het gebied van geneesmiddelen, met als 
doel medicijnen sneller beschikbaar laten komen voor de patiënt? 

6 Wat is uw oordeel over de internationale vergelijkingen zoals de 
Euro Health Consumer Index (EHCI) en de Organisation for 
Economic Cooperation and Development (OECD) die uitvoeren? 
Wie van deze twee acht u het meest betrouwbaar en meest 
bruikbaar als het om de Nederlandse gezondheidszorg in 
internationaal perspectief gaat? 

7 Kunt u in internationaal vergelijkend perspectief aangeven hoe 
goed de Nederlandse gezondheidszorg scoort op: babysterfte, 
kankersterfte, overgewicht, ziekenhuisinfecties en vermijdbare 
heropnames? 

8 Hoe verklaart u de relatief lage score bij de levensverwachting van 
de Nederlander? 

9 Nederland stond als het gaat om uitgave aan de langdurige zorg 
op de OECD-lijst in 2013 op een 1e plaats. De laatste jaren lijkt dit 
wat meer af te vlakken. Worden de uitgaven middels het gemeen-
tefonds aan de langdurige zorg meegenomen? 

10 Kunt u een overzicht geven van alle onderzochte aandoeningen 
waarop Nederland in internationaal perspectief lager dan 
gemiddeld scoort? 

11 Kunt u per regio aangeven voor welke behandelingen de wachttijd-
norm overschreden is? 

12 Kunt u een stand van zaken geven met betrekking tot het realiseren 
van de drie ambities voor e-health? Hoeveel procent van de 
chronisch zieken had in 2016 toegang tot bepaalde medische 
gegevens, waaronder medicatie-informatie en hoeveel procent van 
de overige Nederlanders? Hoeveel procent van de chronisch zieken 
en kwetsbare ouderen kan op dit moment zelfstandig metingen 
uitvoeren? En hoeveel procent van de mensen kan nu 24 uur per 
dag met een zorgverlener communiceren? 

13 Gegeven het mantra dat mensen langer thuis willen blijven wonen, 
hoeveel verblijfsplekken in de categorie ZZP 1 tot 3 waren er in de 
langdurige zorg (VG, VVT, LG, GGZ, etc.) op 31 december 2012? Op 
31 december 2013? Op 31 december 2014? Op 31 december 2015? 
Op 31 december 2016? Gaarne uitsplitsen per categorie. 

14 Vooral ouderen komen nog te vaak onnodig op de Spoedeisende 
Hulp (SEH) terecht en blijven vaak te lang op de SEH, omdat zij niet 
tijdig kunnen doorstromen. Om hoeveel ouderen gaat het? Wat zijn 
hiervan de (extra) kosten? 
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15 Is door de verhoging van het budget voor eerstelijnsverblijf het 
aantal ziekenhuisopnames en Spoedeisende Hulp (SEH) bezoek 
gedaald c.q. waar mogelijk voorkomen? 

16 De regering stelt dat zij de zorgverzekeraars heeft laten weten dat 
we van hen een integrale (inkoop)visie verwachten en gaan er 
vanuit dat zij de zorgaanbieders aanspreken op hun verantwoorde-
lijkheid. Wat bedoeld de Minister hier precies mee? 

17 Kunt u een overzicht geven van de spoedeisende hulpposten en IC 
afdelingen van ziekenhuizen die in 2016 zijn gesloten en hoe was 
dit de voorgaande jaren? 

18 Kunt u een overzicht geven van de concentratie van zorgspecialis-
men van ziekenhuis zorg in Nederland in 2016 en hoe was dit 
voorgaande jaren? 

19 Hoe verwacht u dat de concentratie van zorgspecialismen van 
ziekenhuiszorg in Nederland zich de komende jaren ontwikkelt? 

20 Sinds februari 2016 is het praktijkteam «zorg op de juiste plek» 
actief wat zijn de kosten van dit team? Uit hoeveel mensen bestaat 
dit team en hoe worden deze mensen gefinancierd? 

21 Hoeveel geschillen heeft de Geschilleninstantie Zorgcontractering 
behandeld en welke conclusie trekt u daaruit? 

22 Hoeveel gemeenten hebben op dit moment een goed werkend 
systeem voor de ondersteuning van mensen met verward gedrag? 

23 Op welke wijze worden best practices binnen een gemeente, 
bijvoorbeeld waar het gaat om alternatieve vormen van vervoer en 
verschillende opvanglocaties, gedeeld? 

24 Hoeveel is in 2016 uitgegeven aan het nieuwe schakelteam 
verwarde personen? 

25 Hoeveel is in 2016 uitgegeven aan het nieuwe schakelteam 
verwarde personen? 

26 Hoeveel gemeenten hebben op dit moment een aanspreekpunt 
met doorzettingsmacht ingericht waar gezinnen terecht kunnen als 
zij dreigen vast te lopen? 

27 Welke redenen hebben gemeenten om een dergelijk aanspreek-
punt niet in te richten? 

28 Kunt u inzicht geven in de eerste resultaten in gemeenten die een 
dergelijk aanspreekpunt hebben ingericht? 

29 Hoeveel vragen heeft het expertisepunt voor ouders met ernstig 
zieke kinderen in 2016 ontvangen? Over welke onderwerpen 
gingen deze vragen? Binnen welke termijn hebben ouders een 
antwoord gekregen op hun vragen? 

30 Kan de regering aangeven wanneer het advies van bij de Raad van 
State om de meldcode aan te scherpen wordt verwacht? 

31 Kan de regering aangeven hoe het nu feitelijk gesteld is met de 
cliënten ondersteuning binnen de Wet maatschappelijke onder-
steuning (Wmo)? 

32 Hoe kan de groei in het aantal persoonsgebonden budgetten nader 
worden verklaard? Is er daadwerkelijk sprake van een groeiende 
behoefte, worden de persoonsgebonden budgetten met name 
gebruikt voor de financiering van nieuwe, kleinschalige zorginitia-
tieven of wordt het persoonsgebonden budget vaker ingezet 
omdat Zorg in Natura onvoldoende alternatief biedt voor mensen? 

33 Kan de regering reageren op de stelling van de Algemene 
Rekenkamer (ARK) dat 40% van de betalingen onrechtmatig is 
doordat een aantal controles ontbreekt en dat dit tot gevolg heeft 
dat de keten op het punt van fraudebestrijding niet heeft gefunctio-
neerd zoals oorspronkelijk de bedoeling was van het trekkingsrecht 
persoonsgebonden budget (pgb)? 

34 Kan de regering in verband met verbeteringen omtrent het 
trekkingsrecht duidelijk maken welke ketenpartij waarvoor 
verantwoordelijk zijn en wie wie waarop gaat sturen. 
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35 Voor mensen met dementie staan naast de beroepskrachten en 
vrijwilligers naar schatting 300.000 mantelzorgers klaar. Hoeveel 
van deze mantelzorgers zijn overbelast? 

36 Hoeveel geld is er nodig om het door de gehele Tweede Kamer 
omarmde manifest Scherp op ouderenzorg uit te voeren? Is 
100 miljoen euro genoeg om complexere zorg te kunnen verlenen, 
gegeven het feit dat goede personeelsbezetting in alle verpleeghui-
zen een centraal thema is in dit manifest? 

37 Hoe staat het met de besteding van de in 2016 toegekende 
middelen voor dagbesteding en deskundigheidsbevordering in de 
ouderenzorg? Hoe is de verdeling van middelen over de beide 
doelen? 

38 Om hoeveel extra middelen voor complexere zorg in 2016 gaat 
het? Hoe komt dat geld in de sector terecht? Zijn er voorwaarden 
aan de besteding gekoppeld? 

39 Zijn er voor verzekerden consequenties verbonden aan het niet 
meedoen met preventieactiviteiten voor risicogroepen? 

40 Is het zo dat zorgverleners aan het eind van 2016 daadwerkelijk 
meer tijd aan zorg konden besteden dan aan papierwerk? En is bij 
zorgverleners het gevoel dat eigen initiatief en samenwerking 
wordt gewaardeerd daadwerkelijk toegenomen? Zijn er inderdaad 
nieuwe efficiënte en effectieve manieren van zorgverlening 
ontwikkeld? 

41 Zijn soortgelijke initiatieven als «Het roer moet om» bekend in de 
gehandicaptenzorg en de ouderenzorg? 

42 Welke 15 zorgaanbieders werken regelarm in het kader van de 
Innovatieplaats Cure? 

43 Kunt u voorbeelden geven van slecht bestuur en hoe die worden 
aangepakt? 

44 Hebben alle zorgaanbieders per 31 december 2016 hun klachtenre-
geling ingeregeld conform de Wet kwaliteit, klachten en geschillen 
zorg (Wkkgz)? 

45 Hoeveel fraudesignalen heeft de Nederlandse Zorgautoriteit 
onderzocht en wat heeft dit opgeleverd? 

46 Over 150 aandoeningen zijn korte informatieve teksten beschik-
baar. Hoeveel aandoeningen zijn er in totaal en op welke termijn 
komen daar informatieve teksten voor beschikbaar? 

47 Welke financiële resultaten zijn er bereikt door de nauwere 
samenwerking op Europees gebied op het terrein van geneesmid-
delen 

48 Welke afspraken op Europees beleid zijn gemaakt op het terrein 
van gezondere voeding? 

49 Wat is de oorzaak van hogere uitgaven (de € 25 miljoen) aan 
geneesmiddelen? 

50 Kunt u een overzicht sturen wat de winsten van alle zorgverzeke-
raars in totaal en afzonderlijk waren vanaf 2006 t/m 2016? 

51 Wat waren de reserves uitgesplitst naar zorgverzekeraars in 2016? 
Welke reserves waren wettelijk verplicht? 

52 Welke zorgverzekeraars hebben verzekerden gelokt met cadeaus 
over 2016? 

53 Hebben de bestuurders van zorgverzekeraars bonussen ontvangen 
over 2016? 

54 Hoeveel geeft elke zorgverzekeraar uit aan bedrijfskosten? Kunt u 
dit per zorgverzekeraar aangeven? 

55 Hoeveel premiegeld verdwijnt in het eigen vermogen van de 
zorgverzekeraars? Kunt u een totaaloverzicht hiervan geven en een 
overzicht per zorgverzekeraar? 

56 Hoe vaak komt het voor dat medicijnen waarvan het patent is 
verlopen in prijs verhoogd worden, zodra een andere geneesmid-
delenfabrikant de registratie van het medicijn heeft overgenomen? 
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57 Hoe vaak komt het voor dat patiënten moeten gaan bijbetalen, 
nadat de prijs van hun medicijn is verhoogd omdat een andere 
geneesmiddelenfabrikant de registratie van het medicijn heeft 
overgenomen? 

58 Hoeveel subsidie heeft Nictiz gekregen met welke doelstelling en 
waarom was dit doeltreffend? 

59 Hoe wordt de veiligheid van ggz-patiëntgegevens gegarandeerd, 
nu duidelijk is dat Stichting Benchmark Ggzde gegevens onrecht-
matig verzamelt? 

60 Hoeveel mensen hebben afgezien van zorg vanwege hogere 
kosten, graag uitgesplitst per zorgsector? 

61 Hoeveel mensen hebben afgezien van zorg, vanwege het te hoge 
eigen risico? 

62 Voor hoeveel locaties in de intramurale geestelijke gezondheids-
zorg bestaan wachtlijsten en wat is de omvang van elk van deze 
wachtlijsten, zowel binnen als buiten de treeknorm? 

63 Hoe zien de wachtlijsten eruit bij zorginstellingen die gefinancierd 
worden vanuit de zorgverzekeringswet, inclusief de ggz? 

64 Hoeveel zorgverleners zijn in 2016 ontslagen vanwege bezuinigin-
gen, uitgesplitst per zorgsector en beroep? Wat zijn de cijfers van 
voorgaande jaren? 

65 Kunt u omschrijving geven van wat de zinsnede «maatschappelijke 
beweging op gang gebracht naar een vitaler en gezonder 
Nederland» betekent? Waar herkennen we die beweging aan in de 
praktijk? 

66 Wanneer kan de Tweede Kamer het onderzoek verwachten naar de 
daling van de vaccinatiegraad bij zuigelingen? 

67 Waarom heeft u ervoor gekozen om het budget voor de uitvoering 
van de landelijke nota gezondheidsbeleid / Nationaal Programma 
Preventie voor 2016 in eerste instantie te verdubbelen ten opzichte 
van het budget in 2015, terwijl nu blijkt dat slechts de helft van 
deze middelen gebruikt zijn? 

68 Waaruit bestonden de extra taken voor de Nederlandse Voedsel en 
Warenautoriteit (NVWA) ten aanzien van de tabaksproductenricht-
lijn? 

69 Welke doelstellingen heeft het meerjarig onderzoeksprogramma 
met betrekking tot de risicoverevening? Wat zijn de beoogde 
resultaten? 

70 Kunt u het aantal geregistreerden in het donorregister in de jaren 
2015 en 2016 verder toespitsen op de gemaakte registratiekeuze? 

71 Kunt u inzicht geven in het aantal nee-registraties over de periode 
2008–2016? 

72 Kunt u een overzicht geven van de kosten aan zorg voor illegalen 
en onverzekerbare vreemdelingen over de afgelopen 10 jaar? 

73 Kunt u inzicht geven in de herverdeling van middelen van 
verzekeraars van gezonde verzekerden naar chronisch zieken over 
de periode 2006–2016, zowel als percentage van de totale 
zorgkosten binnen de somatische zorg als absoluut? 

74 Kan de regering toelichten hoeveel het bedrag aan premie + 
bestuurlijke boete is dat uit staat als er in 2016 bijna 276.000 
wanbetalers zijn? 

75 Waarom stromen er minder wanbetalers door dan verwacht? 
76 Kan inzicht worden gegeven in de opbrengsten van de eigen 

bijdragen voor zowel de Wet maatschappelijke ondersteuning 
(Wmo) 2015 als de Wet langdurige zorg (Wlz) in het jaar 2016? 

77 Hoeveel mensen maakten in 2016 gebruik van een volledig pakket 
thuis (VPT) en hoeveel mensen van een modulair pakket thuis 
(MPT)? Hoe verhoudt dit aantal zich tot het aantal VPT’s en MPT’s 
in 2015? 
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78 In 2016 bedroeg de rijksbijdrage circa 1,4 miljard. Is dat conform de 
voorziene afbouw reeks (van 1,8 in 2015 naar 0 in 2019)? 

79 Hoeveel overheadkosten berekenen gemeenten gemiddeld ten 
aanzien van de Wmo en de Jeugdhulp? Indien dit niet bekend is, 
bent u bereid dit te onderzoeken? 

80 Hoeveel en welke gemeenten hebben de eigen bijdrage voor zorg 
verhoogd in 2016? 

81 Welke gemeenten vragen geen eigen bijdrage voor zorg en 
voorzieningen uit de Wmo? 

82 Voor hoeveel locaties in de intramurale ouderenzorg bestaan 
wachtlijsten en wat is de omvang van elk van deze wachtlijsten, 
zowel binnen als buiten de treeknorm? 

83 Voor hoeveel locaties in de intramurale gehandicaptenzorg 
bestaan wachtlijsten en wat is de omvang van elk van deze 
wachtlijsten, zowel binnen als buiten de treeknorm? 

84 Kunt u een overzicht geven per gemeente of zij in hun budget een 
tekort of een overschot hebben op de Wmo en de Jeugdzorg? 

85 Hoeveel mensen staan op een wachtlijst voor zorg thuis wat is de 
gemiddelde wachttijd en wat zijn de minimum- en maximum-
wachttijden? 

86 Hoe zien de wachtlijsten eruit in de Wlz, uitgesplitst naar de 
afzonderlijke sectoren? 

87 Hoeveel geld hebben gemeenten besteed aan externe inhuur voor 
Wmo en Jeugdhulp in 2015 en 2016? 

88 Hoeveel ouderen en mensen met een beperking zijn gedwongen 
verhuisd vanwege de sluiting van verzorgingshuizen, verpleeghui-
zen en gehandicaptenzorginstellingen? 

89 Hoeveel verzorgingshuizen zijn gesloten? 
90 Hoeveel gemeenten zijn door u op de vingers getikt, omdat zij 

Wmo beleid uitvoerden die in strijd met de wetgeving is over 
2016? Welke gemeenten waren dit en waarom? 

91 Kunt u aangeven wat er wel en wat er niet is uitgevoerd wanneer u 
spreekt over de beleidswijzigingen die op een aantal terreinen 
grotendeels zijn uitgevoerd? En wat de reden is van het niet 
uitvoeren? 

92 Van de subsidieregeling eerstelijns verblijf is meer gebruik 
gemaakt dan voorzien. Wat zijn de redenen van dit extra gebruik? 

93 Ervan uitgaande dat de lat voor alle instellingen is verhoogd door 
de afronding van het kwaliteitskader, de personeelsnorm, hoeveel 
instellingen voldoen aan de personeelsnorm? Wanneer wordt deze 
personeelsnorm verplicht gesteld? 

94 Het afgelopen jaar is er een slag gemaakt in het terugdringen van 
de administratieve lasten. Mede naar aanleiding van het experi-
ment regelarme instellingen zijn vereenvoudigingen in de 
regelgeving doorgevoerd. Hoeveel heeft dit financieel opgeleverd? 

95 In 2016 is op lokaal niveau gestart met het maken van afspraken 
over het aantal geschikte woningen en de te leveren zorg en 
ondersteuning om mensen langer thuis te laten wonen, in hoeveel 
gemeenten zijn deze afspraken nu gemaakt? En hoe staat het met 
de uitvoering van die afspraken? Heeft u ook een beeld van de 
informatievoorziening naar mensen hierover? 

96 Kan u aangeven waar de extra middelen die voor de uitvoering van 
het trekkingsrecht in 2016 nodig waren vandaan kwamen? 

97 Wat is de oorzaak van het niet participeren van mensen met een 
lichte of matige verstandelijke beperking in het verenigingsleven? 
In hoeverre zijn initiatieven van bijvoorbeeld sportverenigingen 
voor de inzet van teams voor mensen met een beperking hierin 
meegenomen? 
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98 Wanneer verschijnt het evaluatieonderzoek Wmo en van de 
Evaluatie Hervorming Langdurige Zorg (HLZ) van het Sociaal en 
Cultureel Planbureau (SCP)? 

99 Waarom is besloten tot temporisering van de uitgaven transitie 
HLZ? 

100 Heeft het Ministerie van VWS na de verkoop van het aandeel 
Zonnehuizen nog aandelen uitstaan? Zo ja, voor hoeveel? 

101 Zijn alle zorgaanbieders aangesloten bij een erkende geschillenin-
stantie? 

102 Heeft de mogelijkheid om aangifte onder nummer te doen en het 
stimuleren van werkgevers om aangifte te doen geleidt tot 
daadwerkelijk meer aangiftes van agressie in de zorg? Zo ja, om 
hoeveel aangiften gaat het? 

103 Hoeveel procent van de aangiftes van agressie in de zorg is 
daadwerkelijk behandeld door de politie? 

104 Hoeveel procent van de aangiftes van agressie in de zorg heeft 
geleidt tot een strafzaak? 

105 Hoeveel procent van de aangiftes van agressie in de zorg heeft 
geleidt tot veroordelingen? 

106 Hoeveel startups zijn gestimuleerd om innovatie in de zorg te 
verder te brengen? 

107 Wat is de faalpercentage/slagingspercentage van startups die 
vanuit verschillende instrumenten zijn gestimuleerd? 

108 Welke aansluitingen zijn bij de stimulering van startups gezocht 
met bestaande startupnetwerken (bv Startup Delta) in en buiten 
Nederland? 

109 Welke aansluitingen zijn bij de stimulering van startups gezocht 
met kennis- en onderwijsinstellingen? 

110 Welke cijfermatige resultaten zijn gehaald naar aanleiding van de 
extra stappen om fraude in de zorg aan te pakken? 

111 Is een stijgende lijn waar te nemen in het aantal meldingen dat 
wordt gedaan in het kader van fouten en fraude in de zorg? 

112 De subsidies aan patiënten en gehandicaptenorganisatie s zijn 
meer begroot dan gerealiseerd. Hoe komt dat? 

113 Bij hoeveel ziekenhuizen is er op dit moment een tekort aan 
ziekenhuisverpleegkundigen? 

114 Welke extra uitgaven zijn specifiek naar het BIG-register gegaan en 
welke werkzaamheden zijn hiervoor uitgevoerd? 

115 Waarom is het Centraal Meldpunt Zorgfraude (CMZF) niet volledig 
tot stand gekomen in 2016? Is dit niet in strijd met uw doelstelling 
om fraude intensiever aan te pakken? 

116 Gegeven het feit dat dat kinderen die in hun ontwikkeling worden 
bedreigd, passende hulp moeten krijgen en indien nodig in 
bescherming worden genomen, hoeveel kinderen staan er op een 
wachtlijst voor gespecialiseerde jeugdhulp? Hoeveel kinderen met 
een verstandelijke handicap en gedragstoornis staan er op een 
wachtlijst voor plek in een instelling? 

117 In hoeveel gemeenten was in 2016 sprake van zorgstops of 
wachtlijsten voor jeugdhulp? 

118 Zijn er wachtlijsten bij jeugdinstellingen? En zo ja, wat is de 
omvang van deze wachtlijsten? 

119 Veilig Thuis organisaties zijn nog in ontwikkeling en kampen met 
wachtlijsten? Hoe groot zijn de wachtlijsten? 

120 Veilig Thuis gaat een meer coordinerende rol vervullen om meer 
mishandelde kinderen op de radar te krijgen. Hoeveel extra 
medewerkers zijn hiervoor nodig? Wat zijn de (extra) kosten van 
deze coördinerende rol? 

121 Hoeveel cases heeft het interventieteam zorg en onderwijs in 2016 
behandeld? 

122 Hoeveel cases (percentage en absoluut) zijn opgelost na inzet van 
het interventieteam? 
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123 Op basis van welke bevindingen vindt u dat de transitie van de 
jeugdzorg geslaagd is verlopen? 

124 Hoeveel loverboys zijn er in 2016 veroordeeld? Wat voor straf 
hebben zij gekregen? 

125 Hoeveel sportverenigingen hebben gebruik gemaakt van de 
mogelijkheid geld te lenen voor investeringen in energiebespa-
rende maatregelen en/ of duurzame energie? 

126 Wat is hier de definitie van externe inhuur? 
127 Wat voor ICT intensiveringen hebben er plaatsgevonden in 2016? 
128 Waardoor is de onzekerheid over de in 2016 vastgestelde uitgaven 

2015 van Caribisch Nederland ter waarde van 103,3 miljoen euro 
veroorzaakt? 

129 Hoeveel van de voorraden medicinale cannabis gaat via verkoop 
naar buitenlandse afnemers en wat is de opbrengst daarvan? Kunt 
u hiervan een overzicht geven van de afgelopen 10 jaar? 

130 Welk deel van de uitgaven aan zorgopleidingen (meer specifiek 
welke zorgopleidingen worden) wordt toegerekend aan het 
Budgettair Kader Zorg (BKZ)? 

131 Hoezeer acht u de begrote bedragen binnen de Zvw realistisch 
begroot als nu geconcludeerd moet worden dat er 1,8 miljard 
onderschrijding is? Op welke wijze heeft deze onderschrijding 
gevolgen voor de komende begrotingen? 

132 De onderschrijding van het budget in de ggz is 0,3 miljard, die 
hangt onder andere samen met de substitutie naar de POH-ggz 
(onder het huisartsenkader), een verschuiving naar de goedkopere 
basis ggz en de scherpere inkoop van zorgverzekeraars, maar hoe 
verhoudt dit bedrag zich tot de bestaande wachtlijsten voor de 
medisch specialistische ggz? 

133 Wanneer (welk kwartaal/jaar) verwacht u de definitieve cijfers voor 
de Medisch Specialistische Zorg (MSZ) en de geestelijke gezond-
heidszorg (ggz)? 

134 Hoe is de ontwikkeling van de zorguitgaven in Nederland in 
vergelijking tot andere Europese landen? Graag een overzicht van 
de afgelopen 10 jaar. 

135 Ervan uitgaande dat signalen uit het veld wijzen op een tekort aan 
wijkverpleegkundigen, hoe groot is dit tekort? 

136 De wijkverpleging laat een onderschrijding zien. Hoe verhoudt dit 
zich tot de zorgstops op de wijkverpleging? 

137 Hoeveel wijkverpleging is er in resp. 2015 en 2016 geleverd? 
138 Hoeveel zorgaanbieders wijkverpleging hebben te maken gehad 

met (onbetaalde) overproductie? Hoe groot is het bedrag aan 
overproductie wat niet uitbetaald is? 

139 Kan inzicht worden gegeven in het soort aanbieders in de 
wijkverpleging d.w.z. in welke mate is sprake van éénpitters 
enerzijds en organisaties/instellingen anderzijds? 

140 Wat is het gemiddeld aantal uren dat iemand krijgt aan wijkverple-
ging per maand en per jaar? 

141 Kunt u de stelling «onderschrijding wijkverpleging wordt mede 
veroorzaakt door een tekort aan wijkverpleegkundigen» onderbou-
wen met feitelijke informatie? 

142 Hoeveel casemanagers dementie waren er in resp. 2015 en 2016? 
143 Voor hoeveel miljoen wordt de onderschrijding van € 0,2 miljard in 

2016 bij de hulpmiddelen veroorzaakt door onderbesteding bij 
diabetesmaterialen en wat is de oorzaak hiervan? Om welke 
diabetesmaterialen gaat het en wat is de onderschrijding per 
diabeteshulpmiddel? 

144 Hoeveel hoger waren de uitgaven binnen het gemeentefonds die 
er onder andere toe leidden dat de begrotingsgefinancierde 
BKZ-uitgaven 0,2 miljard hoger uitkwamen? 
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145 Hoeveel hoger waren de uitgaven binnen het gemeentefonds die 
er onder andere toe leidden dat de begrotingsgefinancierde 
BKZ-uitgaven 0,2 miljard hoger uitkwamen? 

146 Kunt u aangeven welke extramurale cliënten met een Wlz-profiel 
niet zijn overgegaan vanuit de Algemene Wet Bijzondere Ziekte-
kosten (AWBZ) naar de Zorgverzekeringswet (Zvw) en waarom dit 
niet is gebeurd en over hoeveel cliënten hebben we het dan? 

147 Hoe groot is het tekort aan wijkverpleegkundigen en waar is dit 
tekort het grootst? 

148 Hoeveel extramurale cliënten met een Wlz-profiel zijn er uiteinde-
lijk minder naar de Zvw toegegaan? Heeft dit voornamelijk te 
maken met het tekort aan wijkverpleegkundigen en de scherpe 
contractering van zorgverzekeraars of liggen er nog meer redenen 
aan te grondslag? 

149 De netto-Wlz-uitgaven kwamen circa € 0,1 miljard lager uit dan 
geraamd. Waar is precies minder gefinancierd dan geproduceerd 
en hoe komt dit? 

150 Is het waar dat u in 2016 1,8 miljard bezuinigd hebt op de zorg? 
Hoeveel bedraagt de totale bezuiniging op de zorg de afgelopen 
kabinetsperiode? 

151 Waarom vielen de kosten voor de migratieproblematiek 
23,6 miljoen hoger uit dan begroot? 

152 Wat zijn de onderliggende oorzaken van de lagere uitgaven aan 
hoortoestellen, verzorgingsmiddelen en diabetesmaterialen? Is dit 
het gevolg van een scherpere inkoop door zorgverzekeraars, een 
verminderde toegang tot deze hulpmiddelen of heeft het een 
andere oorzaak? 

153 Het jaarverslag lijkt positief over de beperkte groei binnen de ggz, 
in dat licht ontvangen de leden graag de wachttijden voor de 
geestelijke gezondheidszorg (uitgesplitst voor de POH-ggz, basis 
ggz, specialistische ggz)? 

154 Hoe verklaart u de 25 miljoen hogere uitgaven aan extramurale 
geneesmiddelen? 

155 Hoe komt het precies dat er 156,6 miljoen minder is uitgegeven 
aan de wijkverpleging? Heeft dit te maken met zorgverzekeraars 
die te krap hebben ingekocht? Hoe gaat dit volgend jaar voorko-
men worden? 

156 In hoeverre heeft de bedden afbouw in de ggz bijgedragen aan de 
onderschrijding van € 288 miljoen in de ggz? 

157 Wat is er in 2016 besteed aan de opbouw van ambulante voorzie-
ningen in de ggz? 

158 Wat zijn in 2016 de kosten geweest van wachtlijsten in de ggz? 
159 Hoeveel wordt op jaarbasis uitgegeven aan Stichting Benchmark 

Ggz? 
160 Hoe verklaart u de € 25 miljoen extra uitgaven aan geneesmidde-

len? 
161 Hoe verklaart u de € 188,7 miljoen lagere uitgaven aan 

hulpmiddelen? 
162 Bij de migratieproblematiek werd bij de raming voor de zorgkosten 

uitgegaan van 58.000 asielzoekers in 2016. Hoe groot was de 
instroming werkelijk (in- en exclusief nagereisde gezinsleden)? 

163 Is het waar dat asielzoekers geen zorgpremie betalen, geen eigen 
risico hebben, geen eigen bijdragen betalen en recht hebben op 
alle zorg uit het basispakket en zelfs buiten het basispakket? 

164 Kunt u aangeven hoeveel zorgkosten asielzoekers hebben gemaakt 
in 2015 en 2016? 

165 Hoeveel mensen hebben er resp in 2015 en 2016 gebruik gemaakt 
van een Volledig Pakket Thuis (VPT)? 

166 Hoeveel mensen hebben er resp in 2015 en 2016 gebruik gemaakt 
van een modulair pakket thuis (mpt)? 
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167 Hoeveel mensen hebben er resp in 2015 en 2016 gebruik gemaakt 
van een pgb? 

168 Wat zijn de kosten van VPT, mpt en pgb? 
169 Wat is de verhouding tussen de onderschrijding op de intramurale 

ouderenzorg doordat mensen langer thuis blijven wonen en 
tegelijkertijd een onderschrijding in de extramurale zorg? 

170 In 2016 is structureel 17,5 miljoen euro overgeheveld naar de VWS 
begroting voor uitgaven in het kader van Waardigheid en Trots 
door middel van opdrachten en subsidies. Waar is dit geld in 2016 
terechtgekomen? 

171 Hoe komt het dat de uitgaven in de intramurale ouderenzorg 
79 miljoen lager uitvallen dan geraamd? 

172 Kunt u uitleggen waarom de uitgaven voor extramurale zorg van 
135 miljoen lager uitvallen vanwege een technische verschuiving 
ten opzichte van de ontwerpbegroting? Wat houdt dit precies in? 

173 De uitgaven aan overige zorg in natura zijn 179 miljoen hoger dan 
in de ontwerpbegroting. Wat wordt verstaan onder overige zorg en 
wat is hiervan de oorzaak? 

174 Hoe is overschrijding van de nacalculeerbare kapitaallasten te 
verklaren? 

175 Kunt u uitleggen dat er sprake is van een licht hogere ontvangst bij 
de eigen bijdrage van € 68 miljoen door het toegenomen 
zorggebruik terwijl het lagere aantal cliënten in de intramurale 
ouderenzorg geleid heeft tot minder opbrengsten van de eigen 
bijdrage in de WlZ? 

176 Hoe verklaart u de licht hogere ontvangsten bij de eigen bijdrage 
van 68 miljoen dat in lijn is met het toegenomen zorggebruik in de 
Wlz met de constatering dat het lagere aantal cliënten in de 
intramurale ouderen heeft geleid tot minder opbrengsten van de 
eigen bijdrage in de Wlz? 

177 Kunt u aangeven of de 1,1 miljard lagere uitgaven van de 
zorgverzekeraars resulteert in een lagere premie? 

178 Ervan uitgaande dat in 2016 de gemiddelde burger opnieuw meer 
betaald heeft aan zorg, namelijk € 5.400, kunt u een overzicht 
geven wie meer betalen en wie minder, met daarbij de maximum 
en minimum bedragen?
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